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Oœwiadczenie skierowane do ministra spraw wewnêtrznych i administracji Jerzego Millera

Szanowny Panie Ministrze!
Oœwiadczenie dotyczy opóŸnieñ w aktualizacji policyjnej bazy danych zawieraj¹cej punkty karne,

które dostaj¹ kierowcy za wykroczenia w ruchu drogowym. W zaleceniu KGP jest mowa o piêciodnio-
wym okresie na wprowadzenie danych. Wielu kierowców zwraca siê do Policji o wydanie zaœwiadczenia
o stanie „konta” z punktami karnymi. Kierowcy s¹ przeœwiadczeni o tym, ¿e taka informacja zawiera ak-
tualne dane. Nieœwiadomi „³api¹” punkty, a to powoduje przekroczenie dopuszczalnej granicy. Bezlitos-
ny, jeœli chodzi o tê kwestiê, jest równie¿ wyrok s¹dowy.

W Orzeczeniu Wojewódzkiego S¹du Administracyjnego w Olsztynie mówi siê o koniecznoœci liczenia
punktów przez kierowcê i nie daje siê mo¿liwoœci powo³ania siê na zaœwiadczenie o liczbie punktów
w sytuacji uzyskania mandatu, który powoduje przekroczenie ustawowego progu liczby punktów
i utratê prawa jazdy. Orzeczenie to zosta³o podtrzymane przez Naczelny S¹d Administracyjny. W takiej
sytuacji obywatel mo¿e utraciæ zaufanie do organów pañstwa, które powinny postêpowaæ zgodnie z pro-
cedurami.

Uwa¿am, ¿e nie powinno siê przerzucaæ obowi¹zku ewidencjonowania punktów na kierowców. Kie-
rowca ma prawo do uzyskiwania prawdziwych informacji od organów pañstwa. W¹tpliwoœci ma równie¿
Wojewódzki S¹d Administracyjny w Bydgoszczy, który uzna³, ¿e skoro kierowcy wpisano punkty z opóŸ-
nieniem i nie zatrzymano prawa jazdy w momencie przekroczenia przez niego limitu dwudziestu czte-
rech punktów, to nie nale¿y zabieraæ mu prawa jazdy, gdy¿ dzia³a³ on w zaufaniu do organów pañstwa.

Uwa¿am, ¿e najlepszym rozwi¹zaniem bêdzie zmiana zalecenia KGP w taki sposób, aby punkty kar-
ne wpisywane by³yby niezw³ocznie, a w ostatecznoœci w ci¹gu dwudziestu czterech godzin. Kierowca
uzyskuj¹c zaœwiadczenie, powinien byæ przekonany o prawdziwoœci uzyskanych informacji. Mam na-
dziejê, ¿e problem uda siê rozwi¹zaæ z korzyœci¹ dla kierowców.

Z wyrazami szacunku
Tadeusz Gruszka




